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 شـاید بحـث حـق رای را می گوینـد کـه برخـی 
اعضا در این شـورا از حق رای بیشـتری برخوردار 
هسـتند. یـا بحثـی کـه خانـوم دانشـور مطـرح 
کردنـد و گفتنـد کـه برای حضور افراد در لیسـت 
شورای شهر از هر فرد نفری دو میلیارد دریافت 

می شـود؟
مـن در ایـن دوره در بحث شـورای شـهر حضور 
نداشـتم و در آن اظهارنظر نمی کنم. در سـال 
94 ایـن مسـاله در شـورای سیاسـتگذاری بـه 

خوبـی پیـش رفت. 

لیسـتی که در مجلس بسـته شـد به 
چـه صـورت بود؟

ببینیـد در مجلس فـرد دیگری نبود 
که در لیسـت قرار بگیرد. در شـورای 
شـهر هم مشـکل دیگری بود. اینکه 
شـما باید 21 نفر را از بین 800 نفر 

در بیاورید. 

جریـان اصلاحـات از دوم خـرداد 
یکـی از شـعارهای اصلـی خـود را توسـعه سیاسـی قـرار داد. 
جریانی که شـعار خود را توسـعه سیاسـی می داند چرا باید 
از اعضایـش بـرای قـرار گرفتـن در لیسـت 2 میلیـارد بگیـرد؟ 
مثلا اگر این شورای شهر ناموفق شود و نتواند به شعارهای 
خـود عمـل کنـد چـون این لیسـت مـورد تایید خاتمـی بوده 
است به اعتبار ایشان لطمه وارد می شود در حالی که حزب 

می توانسـت پاسـخگو باشد؟
در کشـور ما تا تحزب بخواهد پا بگیرد بسـیار زمان می برد. 
اصلاح طلبـان بـا حفـظ هویـت اصلاح طلبـی کار خـود را 
پیش بردند و برای آنها اولویت این بوده اسـت که گفتمان 

اصلاحات را توسـعه و تعمیق دهند. 

لاریجانیوناطقپوستاندازیکردهاند
یادتـان نـرود ناطـق نوری کـه در انتخابات 76 رقیب اصلی 
خاتمی بود امروز به دیدارش می رود و کنار ایشـان اسـت. 
آیا لاریجانی امروز لاریجانی دو دهه قبل اسـت یا بسـیاری 
از دیگـران. ایـن یـک پوسـت اندازی اسـت. اصلاح طلبـان 
نیـز نمی گوینـد کـه پیروزنـد بلکـه ایـن گفتمان امـروز بین 
مردم تعمیم پیدا کرده و این برای کشـور ارزشـمند اسـت. 
روحانـی کـه دیـروز عضـو جامعـه روحانیـت مبـارز بـوده آیا 
ایشـان همـان روحانـی دیـروز اسـت؟ یـا در سـال 1400 
ممکـن اسـت یـک اصولگـرای دیگـری بیایـد. ایـن تقلیـل 
نیسـت. حـالا چهـار نفـر آمده انـد ادعـا کرده انـد کـه بـه ما 
گفتنـد بـرای قـرار گرفتـن در لیسـت باید پـول بدهید، من 

ایـن را نمی دانـم. 

 عارف این را تایید کردند؟ 
شـورای عالـی سیاسـتگذاری چنین چیـزی را تایید نکرده 

است. 

صلاحنیستجهانگیریرئیسشورای
سیاستگذاریاصلاحطلبانشود

 ایـن بسـتگی بـه مدیریـت عـارف در شـورای سیاسـتگذاری 
نـدارد کـه نمی تواننـد ایـن شـورا را مدیریـت کنـد. مثـلا 
جهانگیـری بـرای مدیریـت شـورای سیاسـتگذاری بهتـر 

نیسـت؟
جهانگیری معاون اول رئیس جمهور اسـت و صلاح 

نیسـت کـه ریاسـت شـورای سیاسـتگذاری را 
برعهـده بگیرد. 

توانمدیریتیعارفرابا
دیگراننمیتوانمقایسهکرد

 عملکرد عارف را چگونه می بینید؟
 عملکـرد عـارف بـه صـورت کلـی 

مناسـب بوده اسـت. تـوان مدیریت 
ایکـس  بـا   بخواهیـم  اگـر  را  او 

مقایسـه کنیـم نمی شـود و خـودش 
هـم قبـول دارد. ولـی عـارف یکسـری 

توانمندی هایـی دارد کـه دیگـران ندارند 
و یک مقبولیت اجتماعی پیدا کرده اسـت 

و این مقبولیت باعث شـد به ریاسـت شـورای 
عالـی سیاسـتگذاری برسـد. در انتخابـات 
مجلـس سـال 94 کـه شـورا بـرای اولیـن بار 

شـکل گرفت همه اعضای شورا و 
هیات رئیسـه روی عارف اجماع 
داشتند و درباره وی رای گیری 

صـورت نگرفـت. 

از طـرف روحانـی حمایتی از عارف 
نشـد. دلیلش  چیست؟

این را باید از خود روحانی پرسـید و 
از حزب اعتدال و توسـعه. 

خاتمـی هـم بـه صـورت علنـی از عـارف 
حمایـت نکـرد. آیا دلیل خاصی داشـت؟ 

نـه، ایـن موضـوع را او مدیریـت کـرد. 
خاتمـی تصمیم گیـری را برعهده شـورای 

عالـی سیاسـتگذاری محـول کـرد. اینهـا 
طبیعتـا تـا لحظـه آخـر بـه دنبـال ریاسـت 

عـارف بودنـد. 

منکرحمایتوزرایدولتاز
ریاستلاریجانیبرمجلسنمیشوم

خیلـی از وزرای اصلاح طلـب  روحانـی بـه دنبـال 
ریاست لاریجانی بر مجلس بودند و این مطلب 

را خـود  عـارف مطرح کرد.
این عیبی ندارد. من منکر نمی شوم. 

عالـی  شـورای  در  کـه  می گوینـد  برخـی 
سیاسـتگذاری حلقه ای شـکل گرفته اسـت و 

این افراد پشت  خاتمی پنهان شده و هزینه ها 
را بـه او تحمیـل می کننـد. 

اصـلا چنیـن نیسـت و مـن چنیـن چیـزی را 
تکذیـب می کنـم و از شـما هـم می خواهـم بـه 
ایـن بحـث نپردازیـد. موسـوی لاری حقیقتـا و 
شـدیدا بـه دنبـال ریاسـت  عـارف بـر مجلـس 

بـود. انتخابات 94 سـه مرحله ای بـود؛ دو مرحله 

را اصلاح طلبـان بـه صـورت کیفـی پیـروز شـدند. مرحلـه 
سـوم کـه انتخـاب رئیـس مجلـس بـود را اصلاح طلبـان تـا 
آخـر دنبـال کردنـد ولـی مجلس بایـد تصمیـم می گرفت. 
ایـن را یادمـان باشـد که دو مرحلـه ابتدایی را مردم تصمیم 

می گیرنـد. 

نظرروحانیبرایانتخابرئیسمجلسبین
لاریجانیوعارفرانمیگویم

این که می گویند  عارف هیچ تلاشـی برای ریاسـت نمی کرد 
شـدن  انتخـاب  بـرای  خیالـش  و 
به عنـوان رئیـس مجلـس راحت بود، 

درسـت اسـت؟
اینها همه شایعه است. او تا لحظه 
آخر فعال بود و با نمایندگان ملاقات 
می کرد. همان طور که  لاریجانی 
دیدار می کرد. من در مصاحبه های 
قبلی هم گفتم مرحله سوم انتخابات 
94 دیگر ربطی به مردم نداشت 
و انتخاب بین 290 نماینده بود. 
بخشی از دولت هم موافق ریاست  
لاریجانی بودند و برخی دیگر نیز خیر. نظر خود  روحانی 

را نمی گویم. 

نظـر شـما بـه نظـر اصلاح طلبـان نزدیـک بود؟ یـا اینکـه او با  
لاریجانـی بده  و بسـتانی داشـت؟

نه بده و بسـتانی نبوده اسـت. بالاخره حق  روحانی اسـت 
کـه افـرادی کـه بـا او هماهنگ تر هسـتند را حمایت کند و 
نمی شـود گفت که حتما باید گزینه او به ما نزدیک باشـد. 

»لاریجانیامروز«اگرسال76رئیس
صداوسیمابود،اصلاحطلبانازناطقشکست

میخوردند
چـه شـده کـه اصلاح طلبـان از  لاریجانـی حمایـت کردند. آیا 

او تغییر کرده یا اصلاح طلبان؟ 

من برای شما یک مثال می زنم. باورم این است که  
لاریجانی که امروز است با این پختگی و این درایتی که 
در سیاست خارجی و منافع ملی دارند و با این تدبیری 
که در به رسمیت شناختن همه جناح های سیاسی 
دارند، اگر در سال 76 همین آدم رئیس صدا و سیما 
بود، اصلاح طلبان احتمالا پیروز نمی شدند و  ناطق 

پیروز می شد. 

احمدینژادقصدداشتباخاتمیدیدارکند
خاتمینپذیرفت

یعنی اگر هر فرد سیاسی ای تغییر کند اصلاح طلبان با او کار 
خواهند کرد؟ مثلا حتی اگر احمدی نژاد باشد؟

من داخل پرانتز می گویم که احمدی نژاد قصد داشت با 
خاتمی دیدار کند که خاتمی هوشیارانه نپذیرفت. همین 
آقا به ما گفته است که مشکل من با اصلاح طلبان نیست. 

چرا لیست شورای شهر بسته شد و همه چیز را به پای  عارف 
نوشتند؟

خیر، من در همین سطح به شما می گویم این چنین نبود. 

حزب اعتماد ملی می گوید ما نام 10 نفر را به شورای عالی 
معرفی کردیم که سه نفر که به خودشان نزدیک بوده را 

انتخاب کردند. 
انتخاب با یک مرجع بود به نام هیات رئیسه که بین 41 نفر 
باید 21 نفر را انتخاب می کرد و این رای گیری بود در شورا. 

در هیات رئیسه چه کسانی بیشتر تصمیم گیرنده  بودند؟
همه در یک سطح هستند.  موسوی لاری، مرعشی و دیگران 

هستند و همه با هم برابرند و به تصمیم می رسند. 

ترستکرارمجدداتفاقاتشورایشهراولدر
اینشوراوجوددارد

چند روز پیش یاشار سلطانی هشدار می داد که باتوجه به 
وضعی که به وجود آمده و رانت هایی که موجود است نکند 
دوباره چمران به عنوان رئیس شورای شهر چهار سال آینده 

انتخاب شود؟ این هشدار را چقدر جدی می دانید؟
مردم با فردی میثاق نامه امضا نکرده اند. برای همین 
سال 84 احمدی نژاد رئیس جمهور می شود و در 
سال 92 در حالی که خیلی ها معتقد بودند 
روحانی شانسی برای ریاست جمهوری ندارد 
به عنوان رئیس جمهور انتخاب می شود. 

مردم تصمیم می گیرند. 
برخی چون تجربه شورای اول را دارند نگران 

هستند که بار دیگر آن تجربه تکرار شود. 
یکی از تصمیم های خوبی که گرفته شد این 
بود که در شورای شهر پنجم هیچ یک از 21 
نفر نباید خارج شوند و این اوج بلوغ است. 
مورد بعد این است که هر فردی که قرار است 
شهردار آینده شود باید با 21 رای شهردار شود 

و این بسیار مناسب است. 

بـه نظـر شـما در بیـن گزینه هـای مطرح شـده کدام 
گزینه برای پسـت شـهرداری تهران مناسـب تر 

است؟

همـه ایـن گزینه هـا خـوب هسـتند و ویژگی هایـی دارنـد. 

بـه نظـر شـما بیـن حجتـی، هاشـمی، مهرعلیـزاده و نجفـی 
چـه کسـی شـانس بیشـتری بـرای تصـدی این سـمت دارد؟
همـه اینهـا از دوسـتان بنـده هسـتند و هـر کـدام را کـه 
بگویم فردا پشـت سـرم کلی حرف درسـت می شـود و اسـم 
نمی بـرم. اگـر عضو شـورای شـهر بـودم تلاشـم را می کردم 
که یک نفر انتخاب شـود. همه افرادی که شـما نام بردید 
افـراد خوبـی هسـتند و بعـد از اینکه انتخاب شـدند باید به 

نظـر جمع احترام گذاشـت. 

ی  را شـو کـه  رد  ا د ل  حتمـا ا آیـا 
را  نگیـری  جها ری   ا سـتگذ سیا
به عنـوان شـهردار تهـران معرفـی 
کنـد تـا او را بـرای کاندیداتـوری 
انتخابات سـال 1400 آماده کنند؟
شـورای سیاسـتگذاری تصمیـم 
نمی گیـرد و تصمیم با اعضاسـت. 
ایـن 21 نفـر هسـتند کـه شـهردار 
را مشـخص می کننـد. پیش بینـی 

مـن ایـن اسـت کـه  روحانـی به هیـچ وجه جهانگیـری را از 
دسـت نخواهـد داد. 

بعدازفوتآیتاللههاشمیرفسنجانیهیچ
خللیدراصلاحاتواردنشد

بعـد از فـوت آیت اللـه هاشمی رفسـنجانی)ره( پیش بینـی 
می شـد کـه در رهبـری جریـان اصلاحـات خللـی وارد شـود. 
بـه نظـر شـما بعـد از در گذشـت او جریـان اصلاحـات دچـار 

مشـکل شـده اسـت؟
خیـر. هرگـز اصلاحـات قائـم بـه شـخص نیسـت. آیت الله 
هاشمی رفسـنجانی وزنـه بسـیار بزرگـی بـرای کشـور بود. 
ولـی بالاخره این موضوعی اسـت که همـه را درگیر خواهد 
کـرد. جریـان اصلاحـات رهبر دارد و رهبـران این جریان به 
دنبال توسـعه سیاسـی هسـتند و بسـیار هم در این زمینه 

موفق هستند. 

بـه نظـر شـما اگر امـروز آیت الله هاشمی رفسـنجانی در قید 
حیـات بودنـد کنـار آمـدن اصلاح طلبان بـا  روحانی در بحث 

انتخـاب وزرا راحت تـر نبود؟
نمی توانم پیش بینی کنم. هاشـمی قبل از تحلیف سـال 
92 جلسه شامی  را گذاشتند که برخی از بزرگان از جمله  
ناطق نـوری و سیدحسـن هـم بودنـد کـه  روحانـی را قانـع 
کنند که وزیر کشـور  نباید رحمانی فضلی باشـد که  آقای 
روحانـی در ابتـدا پذیرفتنـد ولـی در آخـر او را وزیـر کشـور 
معرفـی کـرد. افـراد پیشـنهادی در ایـن پسـت هـم افرادی 
ماننـد محمـد شـریعتمداری و فروزنده بودنـد. می خواهم 
بگویـم کـه  روحانـی خـودش تصمیـم می گیـرد و در روز 

تحلیـف کابینـه را معرفـی می کند. 

این که می گویند آیت الله هاشمی رفسنجانی در برخی 
اوقات از روحانی ناراحت بود، حقیقت دارد؟

خیـر، اینهـا بعضـا شـایعاتی اسـت کـه بـه آن دامـن زده 
می شـود کـه شـکافی ایجـاد شـود و مثـلا دربـاره خانـواده  

هاشـمی مطـرح می شـود. 

بـه نظـر شـما از دوم خـرداد تاکنون چه افـرادی به اصلاحات 
ضربه زدند؟

افـرادی کـه بـا دالان اصلاح طلبـی روی  کار آمدنـد و به این 
جریـان پشـت کردنـد را می توانـم بگویـم. همان طـور کـه  
احمدی نـژاد بـا نـام اصولگرایـی بـر سـر کار آمـد و بـه ایـن 
جریـان ضربـه زد و حتـی ممکـن اسـت در داخـل و خـارج 
کشـور باشـند. امـروز برخـی از اصولگرایـان می گوینـد که 
فلانـی از ما نیسـت. گفتمان اصولگرایـی نیز تعریفی دارد 
و در ایـن تعریـف بایـد حرکـت کـرد و اصـل ایـن تعریـف نیز 

منافـع ملی اسـت. 

بهاصولگرایانبدبیننیستم،چونحسابخود
راازاحمدینژادجداکردند

بـه نظـر شـما آنهایـی کـه در کابینه  خاتمی بودند و از کشـور 
فـراری شـدند و طرح هایـی بـرای برانـدازی نظـام سیاسـی 

کشـیدند، آیـا بـه جریـان اصلاحـات ضربـه زدند؟
مگر می شود جلوی تفکر را گرفت. نمی شود به خاطر 
اشتباهات افرادی به کل یک جریان بدبین شد. مثلا 
من به اصولگرایان بدبین نیستم چون حساب خود را 
از محمود احمدی نژاد جدا کردند. من معتقدم جریان 
اصلاحات و اصولگرایان دو جریان اصلی کشور هستند 
و باید با یکدیگر بحث و مذاکره کنند تا اختلافات حل 
شود. باید با تندروی ها مقابله کرد. مثلا با تندروی ای 

که در جریان سفارت عربستان شد. 

دراصلاحاتتندرونداریموتندروی
مشاهدهنمیشود

در جریان اصلاحات نیز می توان افراد افراطی را مشاهده 
کرد؟

خیر من در جریان اصلاح طلبی تندروی نمی بینم. چون 
ذاتا در اصلاحات یک تعریف تعادل نهادینه شده است و 
امروز نمی توانیم بگوییم اصلاح طلب تندرو. اصلاح طلب 

اصلا اسمش روی خودش است. 

تحصننمایندگاناصلاحطلبمجلسششم
تندروینبود

حجاریان در مصاحبه ای گفته بود عملکرد نمایندگان مجلس 
ششم و تحصن تندروی بود. نظر شما چیست؟

من آن اقدام را در زمان خود می بینم و آن را تندروی 
نمی دانم. آنها در زمان خود تصمیم گرفتند. 
در سال 58 افرادی سفارت آمریکا را اشغال 

کردند. 

اگردرماجرایتسخیر
سفارتآمریکابودمازدیوار

سفارتبالانمیرفتم
آیا آن را تندروی می دانید؟

من اگر آن روز بودم از دیوار 
سفارت بالا نمی رفتم. من که 
جای آنها نبودم. امام راحل 
نام آن را گذاشت انقلاب دوم. 
بیفتد  اتفاقی  چنین  امروز  اگر 

امروز هم اعتراض می کنند. همان طور که اصولگرایان 
به ماجرای تسخیر سفارت عربستان و انگلستان اعتراض 

کردند. 

شورای شهر اول را وزارت کشور اصلاحات منحل کرد. اگر 
اقدامات شورای شهر اول تندروی نبود پس چه نام دیگری 

می توان روی آن گذاشت؟ 
برخـی اوقـات حرکاتـی اتفـاق می افتـد که اشـتباه اسـت. 
هرکسـی در اصلاحات افراط کند از دایره خارج می شـود. 
در آن روز وزارت کشـور تصمیـم 
درسـتی گرفـت. اعضـای شـورای 
شـهر امـروز خیلی هـا هسـتند. آیـا 
آنهـا همـان افـراد هسـتند؟ امـروز 
ناراحـت هسـتم کـه چـرا اصغـرزاده 

جـزء21 نفـر نیسـت. 

اقداماتشورایشهراول
تندرویبود

مـا در کار بوده ایـم و می دانیـم کـه 
چگونـه اسـت. مـن اگـر بـودم حتما  
اصغـرزاده را انتخـاب می کـردم. او جـزء افـرادی بـود کـه در 
شـورای شـهر اول حضور داشـت و در انحلال شـورای اول 
نیـز نقـش داشـت. ولـی او تغییر کـرد. همان طور که سـال 
58 در حادثـه سـفارت بـود امـروز می گوید اشـتباه کردیم. 
آنهـا در آن حرکـت بـا امـام)ره(  مشـورت نکردنـد و بعد امام 

را در جریـان گذاشـتند. 

مسجدجامعی گفت  خاتمی گفته  است 21 نفر شورای شهر 
با 30 نماینده مجلس جلسه ای تشکیل بدهند.

بله این جلسات تشکیل شده است با عنوان پارلمان تهران. 
امروز تهران بحران هایی دارد که باید همه به آنها نگاه ویژه ای 

داشته باشند. 

چنـد وقـت پیـش  تاجیـک در مصاحبـه ای گفته بـود یکی از 
بزرگ تریـن ایـرادات مـا اصلاح طلبـان فاصله گیـری از دیـن 
و مسـاجد و هیات هـای مذهبـی بـوده اسـت و بایـد دوبـاره 
بـا ایـن مراکـز دینـی رابطـه برقـرار کنیم. نظر شـما چیسـت؟ 
چـرا اصلاحـات از طبقـه محـروم و مسـتضعف جامعه فاصله 

گرفته اسـت؟
کاملا حرف او را قبول دارم. احزاب باید بیایند و این رابطه را 
برقرار کنند. اصلاحات یک گفتمان است و احزاب این جریان 
باید بیایند. نمونه اش ترکیه است که  اردوغان این کارها را 
کرد. احزاب اگر فقط در زمان انتخابات در میدان سیاست 
باشند اشتباه کرده اند و همیشه باید باشند. حرف  تاجیک 

بسیار درست است. 

احزاب اصلاح طلب در شورای سیاستگذاری بسیار به رویکرد 
رهبران جریان اصلاحات منتقد هستند. می گویند آنها به 

احزاب اجازه فعالیت نمی دهند.
بله، من تاحدودی این را قبول دارم و باید دست احزاب 
اصلاح طلب را باز کرد. احزاب باید به سمتی بروند که 
خود تصمیم بگیرند، در حزب نباید عضو درجه یک و درجه 
دو داشته باشیم. نماینده نماینده مردم است. از سال 
94 شورای سیاستگذاری مجموعه ادوار اصلاح طلبان 
استان ها را جمع آوری کردند و مرجع دعاوی در تهران شد. 

امروزبیناعضایحزباعتمادملیاختلاف 
است

امـروز اگـر فـردی مثـلا از اعتمـاد ملی حرفـی را در غیاب 
دبیـرکل خـود می گویـد یکسـری انتقـادات بـه آنهـا وارد 
اسـت. امـروز بیـن اعضـای ایـن حـزب اختـلاف اسـت و 
حتـی تـا منحـل شـدن نیـز رفـت کـه  کروبـی بـا انحـلال 
مخالفـت کـرد. امـروز بین  گرامی مقـدم و  منتجب نیا که 
هـر دو از یـک حزب هسـتند اختـلاف دیدگاه وجود دارد. 
کمیته های شـورای سیاسـتگذاری برای همین تشـکیل 
شـده اسـت کـه احـزاب نقـش فعال تـری داشـته باشـند 
و بـرای انتخابـات 98 امیـدوارم کـه سـازوکار منظم تـر و 

بهتـری ایجاد شـود. 

شهریور؛آغازفعالیتبرایانتخاباتمجلس
آیا برای انتخابات سال 98 شورای عالی سیاستگذاری کار 
خود را آغاز کرده است؟ آیا احتمال آن وجود دارد که  عارف 

سرلیست شما باشد؟ 
به زودی سازوکار انتخابات سال 98 آغاز خواهد شد. اعضای 
شورای عالی منتظرند تا دولت شکل بگیرد و شهردار تهران 
انتخاب شود و از نیمه دوم سال 96 یعنی شهریور ماه سازوکار 
انتخابات تعیین می شود. عارف نیز به دلیل ایثار سال 92 و 

نقشی که داشت چهره محبوبی دارد.

نظر شما نسبت به سکوت  عارف و فعال نبودن او در اداره 
مجلس چیست؟

او چهره ای آرام دارد و نسبتا ساکت  است. 

لاریجانینسبتبهعارفدرمجلسفعالتر
است

لاریجانی نسبت به  عارف فعال تر است؟
بله. تجربه او بیشتر است، هر فردی را نیز باید در جای 

خود نگاه کرد. 

جهانگیریکاندیدایبالقوهانتخابات1400 
است

برای سال 1400  جهانگیری را به عنوان کاندیدا معرفی 
می کنید؟

به نظر بنده او در حال حاضر یک کاندیدای بالقوه است. 
در آن زمان نیز رهبران جریان اصلاحات شورای مشورتی و 
شورای سیاستگذاری حتما تصمیم گیری خواهد داشت. 
نخ تسبیح هیات دولت  جهانگیری است. من معتقدم 
رئیس جمهور باید رئیس دولت باشد و  روحانی باید کابینه 
کارآمدی را تشکیل دهد. همیشه هم بار کاری معاون اول 

زیاد بوده است. 

شما شانس  ظریف را برای کاندیدای انتخابات، چقدر 
می دانید؟

به نظر من اگر امروز برای او انتخابات برگزار کنیم یکی 
از جایگاه های بالا را دارد. او مقبولیت خوبی در جامعه 
دارد اما با شناختی که از  ظریف دارم او هیچ وقت برای 

رئیس جمهوری نخواهد آمد.

مردمبافردیمیثاقنامهامضانکردهاند.

برایهمینسال84احمدینژاد

رئیسجمهورمیشودودرسال92در

حالیکهخیلیمعتقدبودندروحانی

شانسیبرایریاستجمهوریندارد

بهعنوانرئیسجمهورانتخابمیشود
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